
 
Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2023 
 

2023-09-21 

Protokoll 9/2023 

fört vid Södermalms stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 21 september 2023 kl. 18:45-19:50, Tellus 
Fritidscenter, Drakenbergssalen, Lignagatan 8 
 

Ledamöter Anders Göransson (S) Ordförande 
Lars Rottem Krangnes (C) 1:e vice ordförande 
Magnus Palm (MP) 2:e vice ordförande 
Anna-Karin Lindahl (S) 
Jörgen Gyllenblad (S) 
Britten Lagerkvist Tranströmer (S) 
Charlotte Lilja Pittuco (V) 
Frida Nehrfors Hultén (V) 
Jonas Nilsson (M) 
Eva Runvald (M) 
Martin Westmont (SD) 
Anne-Lie Elfvén (L) 
Roslana Cederhage (M) ersätter Mikael Igelström (M) 
 

Ersättare Erik Pedersen (S) 
Lisa Ahlstrand (S) 
Vidar J Lindgren (S) 
Kerstin Axelsson (S) 
Nina Brisman (V) 
Vera-Linn Lanängen (MP) 
Therese Lindström (M) 
Ulf Wester (SD) 
Johan Lisspers (L) 
Ingrid Leek (C) 
Erik Ehrs (KD) 
 

Övriga närvarande Christer Bergman Nämndsekreterare 
Alexandra Wynn Stadsdelsdirektör 
Mats Engquist Tjänsteman 
Maria-Isabel Arillo Zujar Tjänsteman 
Lisa Bonnischen Tjänsteman Kommunikatör 
Cecilia Bross Personalföreträdare Sveriges Lärare 
Birgitta Rasmussen Tjänsteman 
Andreas Evestedt Avdelningschef 
 

Justerare Lars Rottem Krangnes (C), Anders Göransson (S) 
 
 



Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2023 
 

2023-09-21 

Paragraf §10 
 

Sekreterare Christer Bergman 
  



Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2023 
 

2023-09-21 

 

§ 10 
Medborgarförslag om gräsmatta vid Norra 
Hammarbyhamnen  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2023/478 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om 
gräsmattan vid Norra Hammarbyhamnen. Medborgaren föreslår att 
gräsmattan slutar användas som hundtoalett och anser att det är 
alldeles för många gående och cyklister på ytan. 
 
Förvaltningen är medveten om stigen som bildats på gräsytan i 
parken. Liknande slitage förekommer även på andra platser inom 
stadsdelsområdet. 
 
Gräsytan med stigen är offentlig plats och förvaltningen kan därmed 
inte hindra allmänheten från att använda området. På offentlig plats 
styr de allmänna lokala ordningsföreskrifterna som beslutas av 
kommunfullmäktige. I dessa anges exempelvis att hundar ska vara 
kopplade och förorening från hund ska plockas upp. Polisen 
övervakar att ordningsföreskrifterna följs och pågående brott ska 
anmälas till polisen. 
 
Gräsytan är viktig för räddningstjänsten då de behöver kunna 
använda den för att få åtkomst till de intilliggande bostadshusen. 
Ytan behöver därför vara öppen. 
 
Förvaltningen upplever att antalet hundar inom stadsdelsområdet 
ökat de senaste åren och har som ambition att inom de kommande 
åren genomföra informationsinsatser om regler rörande hundar på 
allmän plats och hundrastning. Under hösten planerar förvaltningen 
att byta ut informationen på de två självkomprimerande 
solcellsdrivna skräpkorgarna i Anna Lindhs park till information om 
ordningsreglerna i parken. Förvaltningen planerar också för att sätta 
upp tillfälliga skyltar vid den upptrampade stigen om att hunden ska 
hållas kopplad och att hundägaren ska plocka upp efter sin hund. 



Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2023 
 

2023-09-21 

 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/478-5 Svar på medborgarförslag om gräsmatta 
vid Norra Hammarbyhamnen 

 SÖD 2023/478-3 Medborgarförslag SÖD 
2023_478_Bortredigerad 
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